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Zápis z jednání krajské rady dne 1. 2. 2021 

místo konání: online         čas konání: 18:00–20:00 

přítomni podle prezenční listiny – členové krajské rady (s právem hlasovat): 

Dagmar Brabcová – Dáša (předsedkyně), Petr Brabec – Juan (místopředseda), Vít Henych – Bobr (místopředseda), Jakub 

Schejbal – Kiki (volený člen), Jan Petera – Slimák (Praha 2), František Topinka (Praha 3), Radim Bureš (Praha 4), Zbyněk 

Kocman – Zbýňa (Praha 5), Judita Hačecká (Praha 8), Katka Dittmayerová – Ferda (Praha 9), Jakub Hladík – Arny (Praha 

10), Ondřej Přerovský – Lazebník (KD) 

hosté: Janek Dočekal – Lupen, Kateřina Hrdličková – Matýsek 

program: schválen dle zaslaného návrhu 

předsedající: Dagmar Brabcová – Dáša      zapisující: Anežka Henychová 

termín příští rady: 1. 3. 2021 
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Úkoly: 

[1] Leia zkontroluje kontakty v konferenci PRJ. 

[5] Všichni zjistí, jaký je v jejich okrese zájem o seminář k vyúčtování grantů do příští rady. 

1. Připomínky k zápisu, úkoly  

Leia zkontroluje, aby v konferenci rady nebyli lidé, kteří zde být nemají, pro případ, že by se např. schvalovala 

vyznamenání elektronickou cestou. 

Úkoly: 

• Leia zkontroluje kontakty v konferenci PRJ. 
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2. Dotace MŠMT 

Vyskytly se problémy, že ve vyúčtování neodpovídaly celkové dotované částky (ti, kterých se to týkalo, vědí), což je údaj, 
který si v systému tak, jak je nastavený, teď nemáme z pozice kraje jak ověřit. V důsledku toho vzniklo pár chyb. Také 
je třeba si dávat pozor, aby dotovaná částka u žádného ze středisek nepřesáhla 70 % celkových nákladů. Tyto chyby 
byly zjištěny až v lednu, nicméně se je podařilo vyřešit, vyúčtování je již zdárně odevzdané na MŠMT. Pro příští rok 
připraví VT úpravy vyhlášky k dotacím a jiná opatření, aby bylo vše jasné a v pořádku.  

3. Zimní virtuální přechod Brd 

VT připravilo virtuální přechod Brd a u té příležitosti byly založeny webové stránky https://zimniprechodbrd.skauting.cz,  
které budou shrnovat historii a současnost akce. 

Zatím jsou na stránkách možné tyto aktivity 

• přenos z letošního symbolického slavnostního nástupu 

• hra – virtuální přechod Brd, kde na konci čeká soutěž O nejhezčí Brděnku 

• platforma pro sdílení zkušeností a zážitků z Brd 

• informace o kešce na Brdech, kterou si lidé mohou najít, až tam bude možné jít (keška bude zrušena 22. 1. 
2022, v termínu příštího přechodu); nejedná se o klasickou kešku, tzn. není v oficiálním seznamu geocachingu  

Juan je rád, že tam oddíly nevyrazily a skauti jsou zodpovědní.  

František poděkoval za přípravu webu s tím, že je to opravdu dobrý nápad, zároveň připomněl, že by přechod měl mít 
své viditelné místo na krajském webu. Slimák se také přidal k poděkování a upozornil na technické problémy, které Kiki 
obratem vyřešil. 

 

4. ZVaS 2021 

Závod vlčat a světlušek pro letošní rok je přesunut na příští rok (2022) a Svojsíkův závod se bude konat v roce 2023. 

 

5. Hospodaření 

Do 28.2. je možné požádat o zápůjčku nebo dar z Fondu nemovitostí Junáka.  

Ústředí ještě nevydalo svoji směrnici k dotacím, krajská vyhláška bude následovat. 

Dáša byla na kontrole grantů na MHMP, výstup je následující: 

• proběhla kontrola táborů střediska Bílá Hora z Prahy 6 a kontrola krátkodobých akcí střediska Šípů z Prahy 10 

• tábory Bílá Hora – co bylo požadováno 
o seznam účastníků s uvedením termínu a místa tábora; dále v něm musí být uvedeno jméno a příjmení 

účastníka, datum narození, věk (účastníci rozdělení podle kategorií: do 18 let, 19-26 let a starší), trvalé 
bydliště, u každého výše čerpání dotace 
na závěr celková výše čerpání dotace a počet skutečně realizovaných osobodnů za všechny, u 
kterých vzniká nárok na peníze z grantu 

o hlášenka tábora, zaslaná 15 dní před hlavními prázdninami 
o položkový rozpis příjmů a výdajů 
o dle tohoto rozpisu mít srovnané doklady za sebou 
o účtování dotace odděleně – na dokladech je třeba označit, že byl hrazen z grantu MHMP, příp. 

částečné hrazení a v jaké výši 
o pokud byla na táboře dohlídka (kontrola z MHMP), doložit zápis z této dohlídky 
o pokud se peníze z přiděleného grantu vrací, nutné předložit vratku + výpis z účtu (potřebují vidět v jaké 

výši, na jaký účet a kdy vratka šla) + uvést důvod vrácení dotace 
o doložení prezentace MHMP – doložit, že je MHMP uveden na webu příslušného střediska jako 

partner, příp. na pozvánkách, ve výročních zprávách…. 

https://zimniprechodbrd.skauting.cz/
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• Středisko Šípů (měli moc pěkně zpracované – v šanonu, každou akci oddělenou záložkou) – co bylo 
požadováno: 

o ke každé akci seznam účastníků s uvedením termínu a místa konání akce; dále v něm musí být 
uvedeno jméno a příjmení účastníka, datum narození, věk (účastníci rozdělení podle kategorií: do 18 
let, 19-26 let a starší), trvalé bydliště, u každého výše čerpání dotace 
na závěr celková výše čerpání dotace a počet skutečně realizovaných osobodnů za všechny, u 
kterých vzniká nárok na peníze z grantu 

o položkový rozpis příjmů a výdajů 
o dle tohoto rozpisu mít srovnané doklady za sebou 
o účtování dotace odděleně – na dokladech je třeba označit, že byl hrazen z grantu MHMP, příp. 

částečné hrazení a v jaké výši 
o pokud se peníze z přiděleného grantu vrací, nutné předložit vratku + výpis z účtu (potřebují vidět v jaké 

výši, na jaký účet a kdy vratka šla) + uvést důvod vrácení dotace 
o doložení prezentace MHMP – doložit, že je MHMP uveden na webu příslušného střediska jako 

partner, příp. na pozvánkách, ve výročních zprávách…. 

• připomínka od MHMP: kopírovat blednoucí doklady co nejdřív, aby se co nejvíce zachovala jejich čitelnost!  

• MHMP bylo nutné ještě doložit několik dokladů, ale důležité bylo, že byly peníze v pořádku 

• protokol z kontroly přijde do datové schránky 

Vyúčtování grantů – na pokynech pracuje Dáša s Matýskem a Vopisem. Vyúčtování bude dělat za úplatu firma 
Dandelo. Je důležité pečlivě vyplňovat všechny informace – značně to ušetří práci.  

Všechny formuláře bude potřeba vyplnit a poslat do 11. června, peníze pak do 21. června. Pokud by byl zájem o 
seminář, Dáša by s účastníky probrala potřebné formuláře krok po kroku. Všichni zjistí, jaký je zájem u nich v okrese. 
Matýsek doporučuje počkat na pokyny od PRJ, protože ne všechny formuláře dostupné na webu MHMP bude nutné 
vyplňovat za středisko. Jako nejvhodnější měsíc pro seminář vyšel předběžně duben. 

Hospodář kraje – inzerát 

V dokumentu reagovali Kaktus, Karamela a Praha 4. Dáša souhlasí, že to je velký balík, a bylo by dobré, aby si ho 
rozdělilo více lidí. Rádi bychom našli někoho, kdo by si vzal alespoň jednu z těchto oblastí. Dášin nápad je zveřejnit 
inzerát, který máme. Inzerát je v tuto chvíli obecný, aby to potenciálního zájemce nezastrašilo. V diskusi nebyl nikdo 
proti. Inzerát bude zveřejněn na webu, facebooku, skaut.jobs.cz, a v konferenci. 

Úkoly: 

• Všichni zjistí, jaký je v jejich okrese zájem o seminář k vyúčtování grantů do příští rady. 

 

6. Zástupce kraje v náčelnictvu 

Dáša k začátku roku přijala odstoupení Lupena z funkce zástupce kraje v náčelnictvu.  

Lupen dostal místo na TDC, takže musí skončit. Lupen Dášu na to, že tato situace může nastat, upozornil už na přelomu 

listopadu a prosince. Navrhl vypustit otevřenou výzvu. 

Juan mezitím našel člověka, který by byl rád součástí týmu a tuto roli vykonával, ale obává se, aby ho výběrové řízení 

neodradilo. Jde o Jana Horela – Jeníka z Prahy 8. 

Proběhla diskuse o tom, jaká je vlastně role zástupce kraje v náčelnictvu a jeho náplň práce, z níž vyšly následující 

činnosti:  

• zajišťuje tok informací od náčelnictva a VRJ ke krajům. 

• prosazuje zájmy kraje a má možnost zasahovat do ústřední politiky. 

• cca 5× ročně se účastní víkendového zasedání 

Z diskuse také vyplynulo, že by bylo dobré, aby se zástupce pravidelně účastnil PRJ, aby byl v obraze. Juan může Jeníka 
oslovit a rada ho ráda pozná. 
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7. Různé 

Registrace – Bobr se koukal, jak zatím běží, přišlo mu, že zatím neodevzdala 3 střediska jedno na Praze 10 a dvě na 
Praze 8.  
Z diskuse: František poděkoval Bobrovi za odpověď na dotaz k registraci – řeší problém, že má vůdce oddílu bez 
skautského vzdělání s bakalářem z pedagogiky, jehož zástupce má jen čekatelku, a zajímalo ho, nakolik je to přijímaný 
stav v rámci organizace. V rámci PRJ panovala víceméně shoda, že pedagogické vzdělání není dostatečné, neboť 
pokrývá jen částečně oblasti, které by měl umět vůdce oddílu a že je důležité zkoumat důvody.  

Poděkování Dáša oslovila radu, zda souhlasí s uspořádáním akce a navrhuje termín 2.12. na Hlavním nádraží, kde to 
mělo být již v minulém roce. Rada souhlasí. Judit se zeptala, zda by se již nemělo zvážit jiný formát. Dáša by ještě 
alespoň jeden ročník klasického poděkování chtěla udělat. Myslí si, že si to tato akce zaslouží. Zbytek rady souhlasí. 

Středisko pplk. Vally – Šulda odpověděl, že v tuto chvíli nejsou schopni říct žádnou konkrétní částku, takže pomoc 
s opravou klubovny zůstává otevřená. 

Stream ohledně kapacit skautského vzdělávání – Radimovi by přišlo fajn to otevírat i na okresech, je tam odkaz na 
sdílený dokument (na křižovatce – co pro to kdo může udělat).  Radim navrhuje to otevřít na příští PRJ.  

https://krizovatka.skaut.cz/organizace/vzdelavani/5494-vzdelavaci-kapacity-nestaci-nam-mista-pro-ucastniky-na-

cekatelskych-a-vudcovskych-kurzech 
František navrhl zvážit, jestli se čekatelské vzdělání příliš nevzdálilo těm regionům, kde ti lidé, co to vedou, mají vhled 
do oddílů a mohou lépe konzultovat. Jestli by Praha neměla dělat nějaký svůj čekatelský kurz, který by víc vtahoval ty 
lidi k sobě. 

8. Kolečko okresů 

Praha 2 – Většina oddílů jede v online činnosti.  Je obecně snaha činnost udržet. Přišli o tradiční ples, ani jiné věci se 

neplánují.  

Praha 3 – Mají problémy s registrací, přibyly 3 dětské oddíly a jeden oldskautský. Vyzvali činovníky a rovery, aby se stali 
patrony odborek napříč okresem. František na Starém Městě potkával spoustu lidí, kteří hráli hru Skautské nadace 

Jaroslava Foglara. Guma vymýšlí podobné programy pro svůj nový vodáckých oddíl vlčat a cílí to na rodiče s dětmi. 

Praha 4 – Nárůst členů o 79, mají 1719 členů, v rámci Ventu plánují streamovanou večerní akci. Keya dotahuje nějaké 

formality. V lesoparku Velká Chuchle se uskuteční projekt skautského pomníku, protože se vybralo dost peněz. Poprvé 
po delší době Blaník už není většinou okresu Praha 4. 

Praha 5 – únava z online programu, jiná střediska se v tom úplně našla. Něco přesouvají, něco zrušili, pořádají 

inspirovečer jak s onlinem. V rozpočtu MČ Praha 5 bylo vyčleněno 2,5 milionu Kč na rekonstrukci klubovny Mawadani.  

Praha 6 – Řeší registraci. Střediska se ozývají proti programu městské části (aktivní město). Praha 6 přispívá 500 Kč na 

volnočasovou aktivitu, ale střediska kvůli tomu pak musí řešit vratky a přenáší to administrativu na střediska.  

Praha 8 – Už jsou unavení z onlinu, středisko 24 Sever pořádá výstavu ke svému založení (100 let), informace jsou i na 

stránkách Prahy, středisko Stopaři vydává knížku ke svému výročí (40 let). 

Praha 9 – Mají hotové registrace, schůzky fungují online, zapojují se jednotlivci do skautské pomoci.  

Praha 10 – Nic nového, nějak fungují, vše v onlinu. 

KD – Nic nového. Lazebník by potřeboval pomoc PRJ s převzetím skautského památníku z Olšan. František se spomocí 
nabídl. 

 

 

 

Zapsala: Anežka Henychová        Schválil: Dagmar Brabcová 
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